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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
zo IX. (mimoriadneho) zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 27. apríla 2023 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 

Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice 
Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, kolegovia, vážení hostia 

kolegovia, starostovia, ktorí síce nie ste členovia mestského zastupiteľstva, ale ste prítomní, 
média otváram IX. zasadnutie mestského zastupiteľstva, na ktorom vás všetkých vítam. 
Prosím prezentujete sa ak ste tak doteraz ešte neurobili.  

 
Konštatujem, že bolo prezentovaných 24 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých 
poslancov a sme teda uznášaniaschopní.  

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne vážení poslanci program dnešného 

mimoriadneho zasadnutia alebo neplánovaného zasadnutia ste dostali v pozvánke.  
 
Návrhová komisia 
  
p. Polaček, primátor mesta: Teraz prejdeme k pracovnej časti, prosím predsedov poslaneckých 

klubov, aby navrhli svojich zástupcov do návrhovej komisie. Nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Pán primátor navrhujem do návrhovej komisie pani poslankyňu Zemkovú, 

ďakujem.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne, síce nie som predseda klubu, ale ako poslanec 

navrhujem kolegu pána Horenského. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pani námestníčka nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne ja by som chcela navrhnúť do 

návrhovej komisie pána poslanca Berbericha. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké návrhy alebo pripomienky k týmto 
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návrhom? Ak nie, ďakujem. Budeme hlasovať o návrhovej komisii v zložení pani 
poslankyňa Zemková, pán poslanec Horenský a pán poslanec Berberich. Nech sa páči 
prosím hlasujeme o tejto návrhovej komisii. 

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Oznamujem, že na tomto IX. zasadnutí 

mestského zastupiteľstva bude návrhová komisia pracovať v zložení pani poslankyňa 
Zemková, pán poslanec Horenský a pán poslanec Berberich. Zároveň žiadam členov 
návrhovej komisie, aby zaujali svoje miesta vo vyhradenom druhom rade. Ostatným 
poslancom oznamujem, aby svoje návrhy k jednotlivým bodom programu rokovania 
predkladali písomne tejto návrhovej komisii po ústnej informácii prítomných poslancov. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: PhDr. Dominik Babušík a Ing. Anna Súkeníková  

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz pristúpime k hlasovaniu o programe, aký bol uvedený 

v pozvánke. Nech sa páči hlasujeme o programe. 
 
Hlasovanie č. 2 -  za: 26, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta:  Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 1 
Návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2023 - 2025 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 1 predkladám Návrh programového rozpočtu mesta 

Košice na roky 2023 – 2025, nech sa páči otváram rozpravu. O materiáli sme diskutovali 
skoro pol roka, od decembra. Verím, že sme si vyrozprávali všetky náležitosti, preto je 
diskusia v tejto chvíli otvorená. Nech sa páči. Pán poslanec Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, veľmi ďakujem pekne pán primátor za slovo. V prvom rade 

uvediem, že podporujem schválenie programového rozpočtu mesta Košice na rok 2023 a to 
aj napriek tomu, že ku niektorým položkám v rozpočte mám stále výhrady. Je to v 
preukázateľnej kríze neriešenie šetrenia na mzdách, myslené je najmä na štrnástom plate 
zamestnancov Magistrátu mesta Košice, ktorý upravuje platná kolektívna zmluva a kde 
doposiaľ nebol ani len náznak riešenia bez výhovoriek, napríklad podaním neodkladného 
opatrenia na súd, kde by sa v časti kolektívnej zmluvy požadovala jej neplatnosť. Ďalej 
zbytočné náklady na marketing, PR, ale zároveň si uvedomujem, že školy, mestské 
podniky, inštitúcie napojené na mesto Košice už vlastne takzvane melú z posledného a 
prežívajú v jednej dvanástine bežných výdavkov, čo už nepostačuje ani len na zakúpenie 
hygienických potrieb a je to už likvidačné. Je absolútne neprijateľné, aby niektorá košická 
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mestská časť alebo fyzická osoba mali byť uprednostňovaní, privilegovaní v akýchkoľvek 
potrebách pred ostatnými. Tiež očakávam, že mesto Košice konečne začne robiť v 
spolupráci s poslancami mestského zastupiteľstva relevantné kroky smerujúce k zlučovaniu 
mestských častí, čím sa zefektívni košická samospráva, čo je tiež dôležitý prostriedok 
šetrenia verejných financií. Plne chápem, že sú potrebné zámery a investície, aj keď tie nie 
sú celomestského významu, napríklad telocvičňa Želiarska, prestrešenie ľadovej plochy v 
Mestskej časti Košice - Juh, cesta Slanecká, ale tiež nemôžu trpieť ostatné košické mestské 
časti, kde je investované zo strany mesta skôr minimálne a tu ani nie sú riešené doslovne 
kritické a krízové situácie, ktoré sú pritom v kompetencii mesta Košice ako napríklad 
uvediem parkovanie na sídlisku Ťahanovce, kde mesto Košice doposiaľ neposkytlo 
doposiaľ takmer žiadnu viditeľnú súčinnosť okrem právnych, by som povedal možností, pri 
kauze ODEKO MPV družstvu na Berlínskej ulici. Je potrebné riešiť nami už navrhované 
jednosmerky ulíc, kde očakávame vyprojektovanie ulíc zo strany správcu parkovania mesta 
Košice a splnenie podmienok pre takzvanú chodníkovú novelu. Požiadam kompetentných z 
mesta Košice, čiže správcu parkovania, o čo najrýchlejšie riešenie sídliskovej regulácie 
parkovania, bez ktorej sa nepohneme ďalej a nehovoriac o Útvare hlavného architekta 
MMK odporúčanej potreby analýzy sčítania áut, ktorá v jeseni už mohla byť realitou, ale 
nie je. Náväznosť na túto potrebnú analýzu sčítania áut majú napríklad realizácie nových 
parkovacích domov, parkovanie na Americkej triede. Čistota, ktorá  je tiež kompetenciou 
mesta Košice ostáva poväčšine na pleciach mestských častí a to bez finančného krytia. Pre 
sídlisko Ťahanovce by bolo vhodné, aby mesto Košice bolo súčinné pri vysporiadaní 
pozemkov. Poprosím ďalšie 3 minúty. Pre sídlisko Ťahanovce by bolo vhodné, aby mesto 
Košice bolo súčinné pri vysporiadavaní pozemkov, aby sa zrealizovala infraštruktúra 
cyklochodníkov, lebo aj v tom bolo mestom Košice vykonané neskôr minimum a naša 
mestská časť je vždy pripravená spolupracovať. Všetky detské ihriská, máme ich 19 okrem 
jediného, plnú starostlivosť a financovanie zabezpečuje naša Mestská časť Košice - 
Sídlisko Ťahanovce. Cítime to, ako určitú nespravodlivosť, až diskrimináciu, kde v iných 
veľkých košických mestských častiach túto činnosť vykonáva mestský podnik Správa 
mestskej zelene, ale z finančných prostriedkov mesta Košice. Verím a som presvedčený, že 
bude konečne nastolený princíp informovanosti a spravodlivosti v každej úrovni a 
nebudeme musieť pri požadovaní základných potrieb pre chod mestskej časti takmer kľačať 
na kolenách a prosíkať sa. Na záver... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec. Čas vám vypršal, nechal som vám 

minútu navyše. Procedurálny návrh má pán poslanec Horenský. Pán poslanec, príspevok sú 
tri minúty, nechali sme vám štyri minúty. Prosím, kľudne sa prihláste do diskusie. Nikto 
vám neberie slovo. Prepočul som šesť minút. Prihláste sa pán poslanec do diskusie. Pán 
poslanec Horenský má totižto procedurálny návrh. Nech sa páči, pán poslanec Horenský. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ja len reagujem na tú dohodu, ktorú sme mali v utorok. Požiadal by 

som ešte o 15 minútovú prestávku. 
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p. Polaček, primátor mesta: Necháme diskusiu prebehnúť. Ja som sľúbil poslancom, že hlasovať 
budeme nie neskôr, ako je 8 hodín alebo okolo ôsmej hodine. Čiže v prípade, že diskusné 
príspevky by skončili skôr, dáme prestávku. Môže byť taká dohoda? Pamätám si, tak sme 
sa dohodli aj to platí. Čiže hlasovanie bude nie neskôr, nie skôr ako o ôsmej hodine. Taká je 
dohoda. Pán poslanec Špak, nech sa páči, faktická. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Dobrý deň kolegovia, kolegyne. Ja mám 

faktickú na predrečníka pána starostu Ihnáta, ktorý vytkol dve veci mestu Košice, že dáva 
trináste, štrnáste platy a že nerieši parkovanie na sídlisku Ťahanovce. K tomu poviem aj 
číselné fakty. Ten istý predrečník dáva na sídlisku Ťahanovce svojej spoločníčke 50 000 
ročne super hrubú mzdu, ale nemá 4.000 Eur na to, aby urobil obyčajnú analýzu statickej 
dopravy z nášho rozpočtu, takže takto tu hospodárime. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Djordjevič.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja síce reagujem a pána Ihnáta, ale bude to 

všeobecnejšie, že či niektorí starostovia chcú, ako o potrebách svojej mestskéj časti 
hovoriť, aby som vedel si ísť do bufetu raňajky kúpiť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát, ja sa ospravedlňujem, ale aj 

technici prepočuli, že chcete 6 minút, nikto sme to nepočuli. Nech sa páči, môžete 
pokračovať, sa ospravedlňujem. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Nebudem to komentovať radšej a to predýcham hneď ráno, lebo vstupiť 

takto by som povedal do komentu niekomu, tak by som povedal vrcholom. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, aj technici si nevšimli... 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre, v poriadku. Ja som to povedal jasne, poprosím, čiže chcem 

pokračovať v šiestich minútach. Minule pani Kovačovičovej ste šesť minút dával a nebol 
žiaden problém.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: No. Čistota, ktorá je tiež kompetenciou mesta Košice ostáva väčšine na 

pleciach mestských časti a to bez finančného krytia. Pre sídlisko by bolo vhodné, aby mesto 
Košice bolo súčinné pri vysporiadavaní pozemkov, aby sa zrealizovala infraštruktúra 
cyklochodníkov, lebo aj v tom bolo mestom Košice vykonané skôr minimum a naša 
mestská časť je vždy pripravená spolupracovať. Všetky detské ihriská, máme ich 19 okrem 
jediného, plnú starostlivosť a financovanie zabezpečuje naša mestská časť. Cítime to ako 
určitú nespravodlivosť, až diskrimináciu, kde v iných veľkých košických mestských 
častiach túto činnosť vykonáva mestský podnik Správa mestskej zelene, ale z finančných 
prostriedkov mesta Košice. Verím a som presvedčený, že bude konečne nastolený princíp 
informovanosti, spravodlivosti v každej úrovni a nebudeme musieť pri požadovaní 
základných potrieb pre chod mestskej časti takmer kľačať na kolenách a prosíkať sa. Takto 
to bolo doposiaľ. Na záver uvediem, že určite odporúčam rozpočet mesta Košice na rok 
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2023 schváliť a to aj napriek tomu, že nie je vôbec ideálny. Je to živý dokument, ktorý 
vieme zmenami rozpočtu v čase meniť a upravovať. Ďakujem veľmi pekne za vypočutie si 
môjho diskusného príspevku. Džordžo, choď na raňajky, už máš možnosť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo, pán primátor. Vážení kolegovia, vážený pán 

primátor, vážení prítomní, určite považujem za nevyhnutné tento dokument - rozpočet 
mesta Košice ako hlavný zákon mesta, v dnešnom dni, ako v poslednej minúte podľa mňa, 
v hodine dvanástej alebo možno už aj po dvanástej, schváliť a verím, že všetci kolegovia 
tak urobia a tento dokument, aj keď nemyslím si, že úplne ideálnom rozložení a ktorý 
neprihliada úplne na potreby mesta Košice, schválime. Chcem však nejaké pripomienky k 
tomuto dokumentu a všeobecne k situácii, čo sa týka nielen tohto rozpočtu, ale aj vlastne, 
čo by malo mesto v oblasti šetrenia a v oblasti nejakých investícií do budúcna pripraviť, 
urobiť. Myslím si, že frustrujúce pre všetky mestské časti bolo to, že v tomto dokumente sa 
nenachádza položka, ktorú všetci čakáme a ktorú sme roky dostávali a to je nejaká dotácia 
na príspevok alebo na rozvoj mestských častí, ktoré sa vkladali do majetku mesta. Mestské 
časti dostávali dokonca 90 000 a naozaj si myslím, že veľmi efektívne to vynakladali do 
zlepšenia stavu, veľmi zlého stavu, myslím, majetku, čo nevyčítam tomuto vedeniu, pretože 
je to záležitosť už dlhších rokov, ale našťastie zaprší zlatý dážď vo forme dotácie alebo teda 
projektu, o ktorý sa predpokladám, že všetky mestské časti uchádzali, ktorý príde z MIRRI 
a je to celkom slušná položka a budem určite aj z pozície poslankyne miestneho 
zastupiteľstva dohliadať na to, aby bola aj do majetku mesta investovaná a myslím si, že 
každá mestská časť preto urobí maximum, aby v bežných výdavkoch sa zobrazila nejaká 
položka aj na zlepšenie stavu majetku mesta. Tento je fakt katastrofálny a investičný dlh 
voči našim obyvateľom a voči nášmu mestu je enormný. Trošku musím vytknúť najprv ako 
bývalým vedeniam. Ak môžem tri minúty, keď prekročím, zoberiem si ďalšie tri. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len by som chcel povedať na margo tohto. Toto nie je 

v rokovacom poriadku, ale ja s tým nemám problém, len si potom povedzme nejaké 
pravidlá do budúcna. Nech sa páči. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Ja sa potom opätovne prihlásim. Teda tá situácia, musím povedať, 

investičného dlhu je katastrofálna a myslím si, že nevyužilo nijak aj toto vedenie mesta v 
spolupráci s aktuálne politicky takým istým nastavením krajiny, ako minulé najmä vedenia, 
keď bol na čele nominant Smeru a detto celé vedenie štátu bolo smerácke, že sa nevyužili 
možnosti, aby toto mesto dostalo viac peňazí a sa zlepšil jeho stav. Nechcem nejak 
predlžovať tie svoje nejaké výtky alebo to, čo by sa malo. Určite sa pripájam k tomu, že 
treba urobiť kroky k spájaniu mestských časti. Je tu teraz, na tácke zlatej nám to dala 
Národná rada, takže môžeme, malo by mesto, lebo je to jeden prostriedok na šetrenie a 
detto zlepšenie stavu kompetencií, ale určite pre to urobíme aj v komisii maximum, lebo je 
to ďalší prostriedok na zlepšenie stavu a aby nebolo dvojité financovanie mnohých vecí, 
najmä pri čistote, úprave atď., ako som vravela na začiatku, aj keď nie je ideálny rozpočet, 
tento rozpočet podporím. Verím, že čoskoro tu bude nejaká zmena, najmä na položke 
príjmovej, ktorá by nám pomohla zlepšiť tento stav a určite všetci by sme to pozitívne 
prijali a čo je pre mňa najdôležitejšie. Verím, že ešte tento rok schválime rozpočet pre rok 
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2024 a že nebudeme v takomto stave, ako je tento rok. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, faktická. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pán primátor. Reagujem na 

poslankyňu Zemkovú, ktorá síce vyčítala fakt, že v uplynulých rokoch chodili peniaze na 
rozvoj mestských častí. Opomenula to, že v tomto roku niektoré mestské časti za pár 
týždňov už dostanú viac ako 1.000.000 Eur. Tuším dve. A čo sa týka toho ako spomenula, 
že ako efektívne vynakladali mestská časti, ktoré ako, lebo sú aj také mestské časti, ktoré 
vo vyúčtovaní poslali na magistrát položku obraz starostu, portrét starostu. Čiže vytvorte si 
obraz sami o tej efektivite. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pekne, pán primátor. Ja tu mám maličký pozmeňujúci 

návrh. Len chcem povedať, že tento návrh sa netýka daného rozpočtu, ale sa týka návrhu 
uznesenia, ktoré je predložené na schválenie tohto daného rozpočtu. Čiže tak, ako som 
povedal, že nebudeme predkladať ako Košický klub návrh na zmenu rozpočtu, dovolím si 
predniesť tento návrh, ale dovolím si uviesť najprv, z akého dôvodu to predkladáme. To 
znamená, že v návrhu rozpočtu v bode B máme tretiu časť, tretiu kapitolu a budem ju 
citovať. Nevyhnutná aktualizácia rozpočtových opatrení, prostriedkov maximálne do výšky 
10 percent z celkových príjmov, výdavkov a finančných operácií. Z tohto dôvodu, že ako 
sme povedali, že podporíme tento daný rozpočet, ktorý tuná teraz momentálne máme 
predložený, ale chceme mať nad ním dohľad, aby nedošlo k nejakým výrazným zmenám 
tohto rozpočtu, ktorý je teraz predkladaný, si dovolím predložiť návrh, že sumu s 10 % 
znižujeme na hodnotu pol percenta. Čiže dovolím si predniesť návrh, pozmeňujúci návrh k 
návrhu uznesenia návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2023 až 26. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje zmenu návrhu uznesenia takto: v bode b, čl. 3 
nahrádza 10 % hodnotou pol percenta. A absolútne číslo, ktoré predstavuje pri ich príjmoch 
znamená, že budete môcť narábať pri príjmoch so sumou 1,4 milióna Eur, to isté pri 
výdavkoch - so sumou 1,4 milióna Eur. To znamená, toto je absolútne číslo, s ktorým 
budete môcť narábať v rámci rozpočtových opatrení. Takže nedali sme vám absolútnu nulu, 
ale chcem mať naozaj dohľad a nad týmto rozpočtom, aby bol dodržaný tak, ako je 
predkladaný. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké príspevky do diskusie? Pán poslanec 

Saxa, pani poslankyňa Súkeníková, nech sa páči. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Prajem všetkým pekný deň. Rád by som 

vo svojom príspevku uviedol na úvod to, že plánujem podporiť rozpočet, pretože aj obrazne 
povedané, keď netvrdím, zlý rozpočet je lepší ako žiadny rozpočet, len by som chcel 
popísať niektoré riziká. Riziko tu vidím, čo sa týka dofinancovania dopravného podniku. 
Mesto Košice má zmluvne dohodnutý nejaký objem prepravy, ale na dopravnej komisii 
sme si to vysvetlili a myslím, že sme sa aj tak logicky a správne dohodli, aj pán riaditeľ 
magistrátu to potvrdil, že v prípade, ak bude vykonaná preprava v rámci dohodnutého 
rozsahu a bude stáť viac, ako je v rozpočte, v zmysle platných dohôd bude dofinancovaná v 
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najbližších rokoch obdobia tak, ako je dohoda. Čiže v tomto prípade je tam riziko, ale 
predpokladám, že v najbližších obdobiach to dotiahneme, respektíve, ako bolo povedané. 
Rozpočet je nejaký živý materiál, ktorý ešte vieme v priebehu roka nejakým spôsobom 
upraviť. Ďalšie na čo chcem poukázať, chýba mi v textovej časti, čo sa týka rozdelenia 
podielových daní podľa počtu obyvateľov, respektíve prerozdelenie podielových daní pre 
mestské časti. Chýba mi tam údaj, počet obyvateľov, aby sme si vedeli odkontrolovať 
vlastne, aká suma ide na obyvateľa v malej mestskej časti, veľkej mestskej časti, prípadne 
mestských častí, ktoré majú iné kompetencie ako ostatné. Takže ak je možné vysvetliť 
chýbajúci údaj a možno aj k tomu sa tak nejakým spôsobom dotknúť, ako bolo vyrátané 
peniaze pre mestské časti podľa počtu obyvateľov. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Dobré ránko. Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán primátor. 

Vážení kolegovia, vážené kolegyne. Chcela by som k bodu číslo jedna podať pozmeňujúci 
návrh na zmenu uznesenia k bodu číslo 1 návrh programového rozpočtu mesta Košice na 
roky 2023-25. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle § 4 ods. 2 Štatútu mesta Košice 
schvaľuje doplnenie uznesenia k návrhu programového rozpočtu mesta Košice na roky 
2023-25 v časti schvaľuje v bode číslo 1 programový rozpočet mesta Košice na rok 2023, 
príjmy celkom plus 300 000, výdavky celkom, bežné výdavky, program číslo 1 Sociálne 
mesto, podprogram 3 Sociálne poradenstvo a prevencia, aktivita 4, Košice - Mesto 
dobrovoľníctva, dotačná schéma VZN číslo 190, plus 60 000, plus 10 000. Program číslo 2, 
Mesto kultúry a športu, podprogram číslo 1, Systém podpory rozvoja a kultúry v meste 
Košice, aktivita 1, Dotácie VZN číslo 190, plus 10 000 pre subjekt Castelum Cassovia, 
občianske združenie za účelom podpory verejnoprospešnej činnosti a prezentácie národnej 
kultúrnej pamiatky Košického hradu a jeho prevádzky. Program číslo 2, Mesto kultúry 
a športu, podprogram číslo 3, Kultúrno-spoločenské podujatia, aktivita 5, Významné 
spoločenské, kultúrne a športové udalosti, plus 5 000 Eur. Program číslo 2, Mesto kultúry 
a športu, podprogram 10, Zlepšenie zdravia cez aktívny oddych, aktivita číslo 1, Fond 
zdravia mesta Košice, plus 35 000 a kapitálové výdavky, program číslo 2, Mesto kultúry 
a športu, podprogram číslo 10, Zlepšenie zdravia cez aktívny oddych, aktivita 2, Športovo 
zábavný areál Alejová ulica, prekrytie ľadovej strechy, plus 240 000. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Predložte pozmeňovací návrh, prosím, návrhovej 

komisii. Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Počujem teraz prvýkrát ten návrh 

Košického klubu, ktorý tu padol od pána poslanca Matoušeka. Osobne sa mi veľmi páči. 
Musím sa priznať, ale chcem aj odpoveď od vedenia alebo od ekonomiky našej, aby 
povedali, či to môže nejak zabrzdiť nejakú robotu v rámci mesta, nejaké také nákupy, 
aktivity a pokrok. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Samozrejme, že môže. Musíme si uvedomiť, že len pri Slaneckej 

rozprávame v sume 20.000.000 Eur. Tam dodatky, len dodatky budú v miliónoch. Pán 
poslanec Fedoročko. 
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p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Ja na úvod veľmi rád by som povedal, že jednoducho 
dneska je deň, kedy ten rozpočet musíme prijať, ako už povedala moja kolegyňa pani 
Zemková, nie je 5 minút pred dvanástou, je 10 minút po dvanástej a mestské organizácie 
skutočne melú z posledného a je potrebné dneska prijať ten rozpočet, nech je akýkoľvek. Aj 
zlý rozpočet je lepší, ako žiadny rozpočet. Ale aby sme sa vrátili k tomu, kde všade sa dá 
šetriť a kde všade sa dá optimalizovať. Možno zopár údajov z minulosti a histórie. Takže 
kapitola alebo program 10, podporná činnosť a skutočnosť čerpania rozpočtu v roku 2020 
na správu mestského úradu 12,6 milióna. Skutočnosť v roku 2021 - 14,1 milióna. 
Skutočnosť v roku 2022 - 16,1 milióna. Rozpočet na rok 2023 - 17,1 milióna. Takže ak 
hovoríme, že sú tu nejaké rezervy a sú tu nejaké priestory na to, aby sme vedeli 
optimalizovať procesy a znižovať náklady na prevádzku, napríklad aj  magistrátu, tak z 
roku 2020 do roku 2023 sme sa dostali z 12,6 na 17,1. Takže to je to. Ja chápem, že to 
neboli nejaké navyšovania platov a tak ďalej, ale ísť o 4,6 milióna hore behom troch rokov 
je celkom slušný skok. A ešte jedna taká kapitola, ktorú som teraz takto narýchlo našiel. 
Pozrieme sa na program 8, plánovanie, manažment a kontrola, bod 4 marketing mesta. 
Skutočnosť z roku 2021 - 79 000. Skutočnosť z roku 2022 - 304 000. Rozpočet 2023 - 
270 000. Čiže aj tu sú také, možno pre vás drobné, ale pre ľudí dostatočne veľké peniaze, 
kde sa dajú ušetriť finančné prostriedky. Ale každopádne chcem podporiť rozpočet a určite 
sa budem snažiť s kolegami, myslím to veľmi konštruktívne, pretože mestské organizácie si 
to skutočne zaslúžia a potrebujú, aby sme ho dneska schválili. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, pán poslanec Schwarcz, pán poslanec Ténai, 

faktická na pána poslanca Fedoročka. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som na teba mal faktickú, len to zasvietilo troška 

neskôr. Veľmi rýchlo si mi odpovedal na tú otázku k tomu, čo môžeš presúvať, čo nie. Ja, 
keď pozerám na to uznesenie, tak tu je, uvoľnené sú peniaze na veci, ktoré sú v rozpočte, 
na veci, ktoré sú z fondov atď.. Ja tam nevidím problém, že by tam ťa zabrzdilo nejak to 
uznesenie. Tu, ak to dobre chápem, ten návrh je vec, ktorá v rámci presunu, v rámci roka 
bude troška obmedzovať vedenie mesta, ale v rámci rozpočtovaných veci to neobmedzí 
mesto nijak. Ja potrebujem naozaj to vedieť, že lebo ako je to dobrý návrh, len či nás to 
naozaj nezbrzdí na nejakej zákazke, ktorú máme rozbehnutú. To by som potreboval vedieť 
možno, či už od kontrolóra alebo od právnikov. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja som návrh ešte nevidel, mne ho nikto neukázal. Počujem o ňom 

dnes, teraz, prvýkrát. To tiež nie je korektné. Ale rozpočet je urobený niekoľko mesiacov 
dozadu. To znamená, my už dnes vieme, kde všade budeme musieť korekcie robiť, 
napríklad na tej Slaneckej. Pán poslanec Schwarcz a pán poslanec Ténai. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja tak isto na pána 

primátora. Veľmi rýchlo, tri veci. Prvá vec je, že pán primátor má možnosť niekoľkokrát 
využiť tých 1,4 milióna. To znamená, nie je to súčet pohybov, ale je to pri jednom pohybe 
alebo pri jednej zmene. To je prvá vec. Druhá vec. Ja možno ani nespochybňujem 
v niektorých veciach to, že či je potrebné vynaložiť tie prostriedky pri finančnej operácii na 
niečo, skôr by som chcel mať dohľad nad zdrojom odkiaľ sa to zoberie a naozaj, ak je to 
nad 1,4 milióna, tak keď sme deväťkrát za päť mesiacov sa mohli stretnúť, tak ja rád 
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prídem, aj keď to bude takéto operatívne. Chcel by som, aby sme boli pri tom, keď sa 1,4 
milióna viac peňazí mení v rozpočte. A posledná vec. My máme platné uznesenie, na 
základe ktorého pán primátor má informovať nás na každom zastupiteľstve o realizovaných 
rozpočtových opatreniach. Chcem poprosiť, aby sme sa k tomu vrátili. Je to v mestských 
častiach bežné, tak ja viem, že na stránke to je, ale by to mohlo vždy zaznieť aj na 
zastupiteľstve. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobré ráno všetkým. Ďakujem veľmi pekne. Ja 

reagujem na svojho predrečníka pána Fedoročka, nie na pána primátora. Pán Fedoročko, ak 
si pozriete vývoj miezd za posledné obdobia a všetko, čo nám pripravila súčasná vláda, 
veľa vecí nás ešte len čaká. Tento rok zamestnávatelia ako mesto, aj mestské časti dvihli 
platy zamestnancom o 7 %. Ešte nás čaká tento rok zvýšenie platov o ďalších 10 %. Keď si 
pozriete vývoj minimálnej mzdy za posledné 4 roky z akej sumy išlo na akú sumu, tak 
vidíte mzdový nárast percentuálne, tak buďte tak láskaví, aj toto vyčíslite a potom to 
porovnajte. Ďakujem veľmi. Pekne deň prajem všetkým. A teraz možno troška ešte mám 
pár sekúnd na pána primátora. Pán primátor, dneska je Jaroslava. Chceli by sme ti dať 
možno viacerí darček, aby sme dneska skoro skončili. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Prajem všetkým príjemné dobré ráno. 

Ja by som len chcel povedať v rámci rozpočtu, samozrejme, téma financovania mestských 
častí. Ja len by som chcel, aby to tu zaznelo, že v rámci tohto rozpočtu sa plánujú a počíta 
sa s príjmami z podielových daní pre mesto vo výške 130, približne 132 000 000, čo je 
nárast napriek poklesu počtu obyvateľov o 16,29 %. V prípade mestských častí alebo v 
prípade mestskej časti Západ je tento nárast 5,57 %, tiež napriek poklesu počtu obyvateľov. 
Takže a myslím, že je to rovnako aj u ostatných mestských častí, čiže môžeme kľudne 
konštatovať a povedať, že v tomto roku prispeli k tlaku na rozpočet a k zostaveniu rozpočtu 
aj mestské časti, že nejakým spôsobom sa uskromnili. Napriek tomu, že musíme dvíhať zo 
zákona platy vo výške 7 a 10. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko na pána poslanca... Nech sa páči. A nie, pán 

poslanec Matoušek.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len pre vysvetlenie. Rozpočet mesta 

Košice, jeden zo základných zákonov mesta Košice, ktorý je záväzný tak, ako pre 
primátora, tak aj pre zastupiteľstvo. Takže my schvaľujeme peniaze na začiatku, ktoré sa 
budú alokovať. V prípade, ak je nutná zmena a tá zmena presiahne tu sumu 1,4 milióna 
Eur, je to kompetencia zastupiteľstva, aby o tom rozhodlo schváliť tento daný podnet. O nič 
inakšie sa nejedná. To znamená, bude len zvolané zastupiteľstvo k tomu, aby sme o tejto 
danej sume, ktorá sa ide niekde presúvať vedeli a mali o tom prehľad. Je kompetenciou 
mestského zastupiteľstva vedieť o takýchto veciach a aj rozhodovať o takýchto veciach. To 
znamená, že vytvárame si len priestor na to, aby sme tento záväzný rozpočet, ktorý možno 
schválime pre roky 23 naozaj dodržali tak, ako bol predložený a poprípade, ak nastanú 
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zmeny, aby rozhodla väčšina o týchto daných zmenách a nie len jeden človek, ktorý 
podpíše a mal možnosť momentálne podpísať zmenu až do výšky 29 milióna Eur, ktorá 
bola v pôvodnom návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon. Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Takže pán poslanec Ténai, ja by som 

vám odpovedal, áno, ja viem, že... dobre tak budem hovoriť o tom, že súhlasím so zmenou 
rozpočtu ako navrhoval pán poslanec Matoušek, pretože veľmi dôležité je mať pod 
kontrolou rozpočet tak, aby sme... Nevykrikujte prosím vás, pán poslanec Ténai, keď mám 
ja príspevok. Keď ste rozprávali vy, ja som bol ticho, ja som slušne vychovaný, neskáčem 
vám do reči, tak láskavo, tak isto buďte slušný a neskáčte mi do reči. Ďakujem. Takže 
absolútne súhlasím s tým, aby akékoľvek zmeny v rozpočte, ktoré sú dobre naplánované, 
pretože sme na ňom robili tri mesiace. Permanentne sa menil, permanentne sa dopĺňal 
o aktualizované údaje. Ak sa bude niečo meniť nad 1,5 milióna, tak je potrebné, aby to 
nebolo rozhodnutie jedného človeka, ale aby sme o tom rozhodli ako my v  zastupiteľstve. 
A mimochodom, za tri roky ste vraveli, že bol tu nárast personálnych výdavkov. Ja 
súhlasím, bol tu náraz o 7, o 10 percent, ale rozdiel medzi 2021 a 2023 je podľa týchto 
informácií 35 percent, to je rozdiel. 35 percent nárast výdavkov na správu úradu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Chcel by som, vážení kolegovia, ešte 

upriamiť vašu pozornosť, samozrejme, rozpočet rovnako som prišiel a som pripravený 
podporiť. Ako už bolo asi tu povedané, samozrejme dá sa množstvo vecí ešte 
zdokonaľovať, či už na rôznych položkách a podobne, ale nechcem už zbytočne zdržiavať. 
Chcem ešte pripomenúť mojim kolegom, aby si pozorne naštudovali stanoviská komisií 
mestského zastupiteľstva. Tam v dolnej časti tabuľky je stanovisko komisie kultúry 
k prerokovaným materiálom, kde je a) berie na vedomie návrh programového rozpočtu a b) 
odporúča v pozmeňovacom návrhu programového rozpočtu mesta Košice presun 
finančných prostriedkov z aktivity 1, fond zdravia mesta Košice, v sume 30.000 Eur pre 
múzeum Vojtecha Löfflera formou dotácií v zmysle VZN číslo 190. O čo vlastne ide. 
Vysvetlím. Na tejto komisii dostal tento, toto uznesenie bolo podporené, schválené takmer 
všetkými hlasmi členov kultúrnej komisie. Chcem vlastne kvázi informovať, že tento rok 
bude oslovovať múzou tridsiate výročie svojho vzniku a myslím si, že je to jedna 
z inštitúcií, áno, v majetku mestskej časti, ale myslím si, že z celomestským alebo až 
pomaly mimo mestským dosahom. A hlavne v poslednom období dosahuje veľmi dobré 
výsledky. Zvýšila sa neskutočne úroveň tohto múzea a radi by sme ozaj boli, kedy sme si 
mohli všetci spoločne, verím, že aj všetci tu prítomní, pripomenúť a osláviť túto 
tridsaťročnicu. Zároveň ale chcem povedať, že samozrejme, budova, celkovo múzeum ako 
také, hlavne po technickej stránke budova je v havarijnom stave a práve preto sa chcem aj 
poďakovať sa miestnym poslancom, že vlastne odhlasovali a ďalej pokračujeme krok za 
krokom k tomu, aby sme v rámci aj projektových peňazí dokázali toto múzeum 
zrekonštruovať. Chcem vás veľmi pekne poprosiť, preto vlastne v rámci rozpočtu. Ten 
pozmeňovací návrh aj na tej komisie znel, vlastne, ja som to aj prečítal, že by sa presunulo 
30.000 Eur z Fondu zdravia mesta Košice na podporu Múzeu Vojtecha Löfflera. Ja by som 
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teraz, ak dovolíte aj predložil tento návrh a budem rád, ak si ho osvojíte. Ďakujem veľmi 
pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja len možnože tak na dovetok, kto sme sa 

vtedy bavili aj tuná s pánom starostom Igorom Petrovčikom ohľadne tých škôlok. Bolo 
nám to svojim spôsobom vysvetlené aj pánom riaditeľom, tak možno potom by sme to 
riešili buď, ak by sa aspoň nejaká časť potom navýšila, aby napríklad mestská časť, my ako 
malá mestská časť teraz sme zriaďovateľom jedinej škôlky v našej mestskej časti, sme 
nedoplácali, lebo teraz na tento rok nám to vychádza, že prídeme o takých cca 70.000 Eur, 
prípadne vlastne potom, keď tak budeme uvažovať, že vrátime škôlku asi mestu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Neviem v prvom rade procesne, či je 

možné dať pozmeňovací návrh a zobrať peniaze z položky, v ktorej ešte nie sú tie peniaze. 
Môže niekto z právneho to objasniť? Čiže v podstate ešte neprešiel pozmeňovací návrh 
pani Súkeníkovej a v pôvodnom rozpočte nie je 30 000, ktoré sa dajú zobrať, ak si teda 
dobre vysvetľujem logiku toho celého. A druhá vec je, ak by to tak bolo, tak ja vás 
poprosím o podporu návrhu pani Súkeníkovej a nepodporu návrhu pána Petrovčika, lebo to 
budeme tu do zajtra. A myslím si, že na oslavu tridsiateho výročia múzea je množstvo 
grantových programov, kde by sa dalo uchádzať na soft granty a pani riaditeľka múzea je 
veľmi šikovná a vie si toto zabezpečiť. Fond zdravia je jediný zdroj na podporu 
neformálneho vzdelávania, kde sa dajú podporiť takéto projekty a samozrejme, ja som žiaľ 
nebol na zasadnutí tejto komisie kultúry, a tam samozrejme, že to prešlo, keďže to zloženie 
komisie, keď to pozriem sa na zloženie komisie cez mestské časti, tak je tam pani 
Blaškovičová a je tam pán Eperješi, zástupca starostu, je tam samotná pani riaditeľka 
Múzea Vojtecha Löfflera, takže trošku tej proporcionality tam v tomto asi zohralo rolu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja by som poprosil, aby všetky pozmeňujúce návrhy, ktoré sú, aby 

prišli aj sem na predsednícky stôl, aby sme ich videli, lebo ich nevidíme a na druhej strane 
pripomínam, že sme mali istú dohodu, že bude jeden pozmeňovací návrh a opäť sa 
rozsypalo vrece. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Nadviazala by som na predrečníka - pána 

poslanca Schwarza, čiže stotožňujem sa s jeho názorom, teda o podporu jedného 
pozmeňujúceho návrhu, ktorý prečítala pani Súkeníková. Tento pozmeňujúci návrh bol 
distribuovaný aj poslancom v dostatočnom časovom predstihu, mohli sa s ním oboznámiť, 
kompletne prečítala, teda tie položky, ktoré ešte trebalo dopracovať do rozpočtu. Bolo to 
distribuované myslím, že 20. apríla, čiže ešte minulý týždeň. Včera sme tu stáli v podstate 
po niekoľkých hodinách viacerí teda z rôznych klubov a teda bolo, že teda nejaké naviac 
pozmeňujúce návrhy sa nebudú prezentovať a samozrejme poslanec má právo predkladať aj 
v minúte dvanástej. Teraz sú tu nejaké ďalšie. Za mňa, ja podporím jeden pozmeňujúci 
návrh, ktorý v podstate prečítala pani Súkeníková v takom znení, ako bol prečítaný. Tak 
v rozprave sa potom ešte prihlásim.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Procedurálny návrh má pani poslankyňa? Nie, nemá, 

dobre. Tak nemá procedurálny návrh. Pani poslankyňa Kovačevičová. Faktická sa už nedá, 
keď ...končilo. Faktická sa dá dať len počas diskusie predrečníka.  

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže, čo sa týka rozpočtu. Na ostatnom zastupiteľstve 14. 

marca sme schválili uznesenie, kde sme zaviazali primátora teda, aby rozpočet bol 
predložený do 30. 4. s tým, že sa musia skresať ešte položky minimálne o 4, 3 %, kde ako 
sa dalo skresať. Sedeli sme nad tým rozpočtom viacerí teda, skresalo sa naozaj, kde sa dalo 
skresať. Určite nie všetci sú spokojní, ale programové zmeny, zmeny v rozpočte určite sa 
budú ešte realizovať v júni, čiže áno, je dôležité, aby tento rozpočet sme chválili. A treba 
mať aj na pamäti, že mestské časti, napríklad Staré mesto dostane jeden a pol milióna eur 
za Ukrajinu. Ďalšie mestské časti si zapracujú do rozpočtu, čiže výrazným spôsobom to 
pomôže znížiť investičné dlhy v mestských častiach či už do vlastného majetku alebo do 
majetku mesta Košice. Čiže naozaj bolo veľmi náročné jednu kapitolu prechádzať položku 
po položke a naozaj je dôležité schváliť tento rozpočet a nikde nie je do kameňa vytesané, 
že programové zmeny alebo zmeny medzi jednotlivými kapitolami sa nebudú realizovať. Ja 
som veľmi zvedavá na Záverečný účet mesta Košice, ktorý bude preložený v júni. Ďakujem 
pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, pán poslanec Karaffa na pani poslankyňu. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ja chcem reagovať na rozpočet, ktorý 

rozobrala pani poslankyňa Kovačevičová. Chcem reagovať na to, že v podstate sľub sme 
skladali 21.11., dneska máme 27.4.. Momentálne máme deviate zastupiteľstvo a nevadí 
nám prísť na deviate zastupiteľstvo. Ja si myslím si, že nám nebude ani vadiť, ak budeme 
schvaľovať každú jednu zmenu rozpočtového opatrenia priamo na zastupiteľstve, keď sme 
sa vedeli doteraz za týchto 5 mesiacov zísť deväťkrát, myslím si, že to už nebude problém 
pre nás. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. V nadväznosti na to, čo 

povedala paní poslankyňa a pani starostka Kovačevičová. Súhlasím s ňou a mne to príde 
také, aj ten návrh, ktorý tu bol predložený, že znížiť to oprávnenie primátora z 10 % na 
0,5 % ako obštrukcia, snaha o znefunkčnenie mesta. Vieme veľmi dobre, v akej situácii sa 
nachádzame, že sú tu aj určité turbulentné zmeny, že tá ekonomika funguje tak, ako funguje 
a zobrať toto oprávnenie štatutárovi, ktorý treba si aj uvedomiť, že je aj trestnoprávne 
zodpovedný na rozdiel od nás. My si tu môžeme schvaľovať pomaly, čo chceme, veď to aj 
tak vyzerá. Myslím si, že to je nezodpovedné, preto ja tento návrh podporiť nemôžem. 
Prepáčte kolegovia z KVP, ale mne to pripadá, ja tu vidím takú paralelu, lebo niečo 
podobné ste urobili na KVP-é aj pánovi starostovi Halenárovi svojho času a je to snaha o 
paralyzovanie tohto mesta a ja nemôžem také niečo podporiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 
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p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja by som rada uviedla na pravú mieru 
pozmeňujúci návrh pána Petrovčika a zároveň odpovedala pánovi Schwarczovi, ktorý na tej 
komisii nebol. Áno, je pravda, že v komisii kultúry je väčší počet Staromešťanov, ale je to 
približne 1/4, to znamená, že keby ostatní nechceli podporiť návrh, tak by zaň určite 
väčšina nehlasovala. A druhá vec, samozrejme, možno sme to nie celkom správne 
pochopili to, čo podáva pán Petrovčik, je pozmeňovací návrh tak, ako ho podala pani 
poslankyňa Súkeníková. Jediná zmenu je tu ten Fond športu, pretože bolo treba pohľadať 
nejaký finančný zdroj na Múzeum Vojtecha Löfflera. Myslím si, že je prirodzené, že 
komisia kultúry podporí kultúrny projekt. Je mi ľúto, že teda nie je toľko peňazí, aby sa 
podporili aj športové projekty. Takže to len... prepáč Robo, prihlás sa potom. Prosím ťa, na 
mňa reaguj. Takže ja som chcela len povedať, že áno, je prirodzené, že komisia kultúry 
tento návrh podporila. Ja ako Staromešťanka ho podporím takisto, pretože je to významné 
podujatie a významná inštitúcia, ktorá oslavuje. Takže ak vôbec prejde pozmeňovací návrh 
o navýšenie 300 tisíc do rozpočtu, tak budem hlasovať za pozmeňujúci návrh pána starostu 
Petrovčika. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová a pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Musím povedať, že s takým som sa tiež 

nestretla, že pozmeňovák na ďalší pozmeňovák, ale dobre. Čiže bola nejaká všeobecná 
dohoda, že mestské časti teda, že sú prijímateľom, vďaka Bohu dostanú finančné 
prostriedky za Ukrajinu, že teda zapracuje ich do rozpočtov a následne na to bola iným 
mestským častiam škrtnuté vlastne položky, ktoré boli, ktoré boli naviazané na rozpočet 
mesta. Aj KVP-čku, má tam škrtnutý Drotárov park. Mestská časť Juh má cez 200 000, 
ktoré bolo naviazané na rozpočet, či už milosrdenstva, športovo zábavný areál, teda bolo to 
vyškrtnuté, všetky aktivity, ktoré boli naviazané na mesto v mestských častí boli 
vyškrtnuté. Čiže Ľubka nehnevaj sa, máte milión a pol. Ja si myslím, že veľmi pekne toto 
vy viete dofinancovať alebo pri ďalšej programovej zmene v podstate to nejakým 
spôsobom doriešiť, ale je to váš majetok a si myslím, že 30 000 z toho milióna a pol sa dá 
urobiť, ale potom na čom sme sa nejak všeobecne dohodli sa absolútnym spôsobom rúca. 
Potom treba dofinancovať aj KVP-čko, potom treba dofinancovať jazero, pretože rekreačná 
lokalita je len v správe a v podstate 70 000 na ňu nikdy nedostávame, ale aj tak 
financujeme. Čiže toto je vlastne Pandorina skrinka. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len opravím pani kolegyňu 

Blaškovičovú. Ten zdroj, ktorý ste našli, nie je šport. Na športovú infraštruktúru idú 
desiatky miliónov eur a na športové dotácie idú státisíce eur. Vy ste našli jediných 30 tisíc 
eur, ktoré sa mi podarilo dostať do návrhu a presvedčiť kolegov, aby sme podporili 
neformálne vzdelávanie, čo nie je... To je akademická záležitosť. To neformálne 
vzdelávanie je niečo, čo prináša význam a rozvoj mladých ľudí. A čo sa týka, áno toho 
princípu. Naozaj je to aj o tom, že sme sa dohodli. Ja by som pripravil ďalších 30 
pozmeňovacích návrhov, takže tak isto s mnohými vecami nie som spokojný a nie v 
prospech mojej mestskej časti, ale vo všeobecný prospech obyvateľov mesta, všetkých 
mestských častí, ale sme sa nejako dohodli a keď to raz otvoríme, tak ja dám procedurálny 
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návrh na prerušenie bodu a pripravme si všetci pozmeňujúce návrhy. Takže poprosím ťa, 
pán kolega stiahni ten návrh. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán poslanec Petrovčik, pán starosta. Ja len chcem 

povedať, že mnohým poslancom sme sľúbili, že o ôsmej sa bude hlasovať, mnohí potrebujú 
ísť do práce. Nech sa páči.  

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Takže skúsim najprv zareagovať na pána poslanca 

Schwarcza. Zaujímavá analýza zloženia kultúrnej komisie. Možno bude zaujímavé si 
urobiť takú analýzu zo všetkých komisií, už keď ideme do takýchto, do takejto roviny, že 
ideme pozerať, aké sú nominácie mestskej časti v niektorých komisiách. To ma naozaj 
akože prekvapilo, že až tak sme skĺzli. Len chcem kolega ti pripomenúť, neviem, či to bolo 
pred rokom pri minuloročnom rozpočte. Ja tiež, ak ma pamäť neklame, si nás prekvapil 
jednou atómovkou v hodnote 1.000.000 Eur do školstva, ak sa - dobre si pamätám? A tiež 
myslím, že to bolo predložené priamo na zastupiteľstve a bolo to dokonca schválené. Čo už 
som aj ja osobne podporil a verím, že všetci sú  radi, že sa to podarilo. Tak len k tomu, že 
by sme mali rovnaký meter aj počas nejakého obdobia aj na seba, nielen na druhých. Ďalšiu 
vec, čo chcem povedať. Čo sa týka toho múzea. Nič špeciálne, myslím si, že toto múzeum 
nežiada. Všetci dobre viete, že každý rok, každoročne tak, ako na zariadenia mestskej časti 
Juh a neviem ešte, čo tam bolo v minulosti, vždy sa dávali tieto príspevky. Dokonca, x 
rokov dozadu sa dávalo vo vyšších sumách. Čiže tu sa bavíme o 32 tisícovom príspevku, 
ktorý tu bol myslím za ostatné dva roky vždy pridelený. Už minulý rok trebalo z mojej 
strany o neho opäť bojovať. Možno si niektorí pamätáte už vtedy bola snaha tej mestskej 
časti nedať. A vtedy pokiaľ viem, žiadne ukrajinské peniaze neboli. Takže to len na obranu, 
keď tu stále samozrejme, očakávam ďalej ešte šermovanie s tými ukrajinskými peniazmi. 
Takže toto si treba uvedomiť, že je to nič špeciálne, ale o to špeciálnejšie, že je to výročie, 
takže preto aj tá symbolická suma 30 tisíc a nie 32. Ďalej by som chcel ešte reagovať vo 
svojom príspevku na pána poslanca Karaffu, kde sa vyjadroval k pozmeňovaciemu návrhu 
..., kde vlastne chce znížiť na pol percenta možnosti štatutára primátorovi narábať s 
financiami v rámci rozpočtu a že keď to bude na piatich percentách, takže v podstate bude 
paralyzovaný chod magistrátu a že to bude,  akože 0,5, to sa nikdy nestalo, že u Halenára... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, ale už máte druhý príspevok. To znamená, 

že ste šesť minúť vyčerpal.  
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ja už len dokončím. Chcem ťa poprosiť pán poslanec, ešte jedna taká 

mestská časť z ostatného týždňa, hoci som to ešte nepodpísal tento návrh rozpočtu mestskej 
časti, kde mne moji kolegovia poslanci dali rovno nulu. Takže len aby sme boli 
informovaní. Čiže nie je pravdou... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec za informáciu z mestskej časti 

Staré mesto. Pani poslankyňa Kovačevičová s faktickou. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Čiže tiež by som reagovala na 

predrečníka. Áno, sú starostovia štatutári, ktorí, asi je to o vzťahoch v tých zastupiteľstvách 
a potom o nejakom tom vzájomnom sa blokovaní, pretože sú mestské časti, štatutári, ktorí 
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naozaj v tých mestských častiach malých, veľkých, kde sú dvojmiliónové rozpočty majú 20 
percentnú, možno 10 percentnú možnosť presunu v bežných, medzi bežnými príjmami a 
bežnými výdavkami robiť v rozpočte. Tento návrh prišiel, dnes ráno bol predložený na stôl, 
je na každom z nás, ako sa s tým vysporiada. Ja to osobne asi nepodporím. A čo sa týka 
ešte podielových daní, len ešte, lebo sú tu poslanci, ktorý neboli vlastne na 
predchádzajúcich rokovaniach. Mestské časti sme sa dohodli, že budeme škrtať. Mestské 
časti však majú zapastované finančné prostriedky, zamrazené, čiže dostanú na úrovni roka 
22 k 31.12., len aby sa vedelo, že mestské časti... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa... pán poslanec Schwarcz s faktickou. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Igor, ja ťa mám rád, nerád sa 

s tebou konfrontujem, ale vysvetlím ti, aký je rozdiel medzi tým tvojim návrhom a mojím 
na ten milión. V prvom rade ten, že vtedy nebola dohoda, že nebudeme predlžovať 
zastupiteľstvá a padali tu, bola to dlhá diskusia, padali tu pozmeňovacie návrhy. Druhá vec 
bola, že ja som o týchto peniazoch rokoval s mestom minimálne 3 mesiace a až keď som 
dospel do štádia, že mi bolo 3 mesiace deklarované, že tie peniaze nie sú, tak som šiel 
cestou pozmeňovacieho návrhu   A najväčší rozdiel je ten, že ja som neriešil jednu mestskú 
časť ako poslanec mestskej časti, ale som sa snažil vytvoriť badžet a vtedy som aj prečítal 
školy, ktoré mali vtedy pripravené projektové dokumentácie a bolo to naozaj proporčne 
rozdelené do celého mesta a ja som len vytvoril badžet, ktorým už potom disponovalo 
oddelenie školstva. Neriešil som jednu mestskú časť. To je celé. Ďakujem pekne.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán starosta s faktickou. Nech sa páči, pán 

starosta Nigut.  
 
p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Mali 

sme nejakú dohodu na rade starostov. Takisto myslím, že ten návrh nebol prednesený zatiaľ 
pani predsedníčkou, ale zle sa mi to počúva tu z tejto strany páni kolegovia, starostovia, 
poslanci. A hlavne chcem reagovať, moja reakcia je na starostu Petrovčika. Viete, 
Ťahanovce budú mať budúci rok tiež 760 výročie. Chcem sa opýtať na programový 
rozpočet na budúci rok, koľko schválite? 760 výročie. Bude to 760 tisíc? Lebo 30-te 
výročie, 30 tisíc, tak ako budeme licitovať alebo budete sa s kolegami malých mestských 
častí irelevantne baviť alebo budete ich dávať stále na vedľajšiu koľaj? Ďakujem. Len 
toľko, 30 sekúnd. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja tiež reagujem na poslanca 

Petrovčika. V prvom rade si je treba uvedomiť, že jeho návrh legitímny bez ohľadu na 
nejaké politické dohody, kde predpokladám, že 41 z nás do nich nebolo zatiahnutých. Moja 
osoba určite nie. Čiže, bolo tu spomenuté, že je to protinávrh na protinávrh, ale to je 
samostatný návrh a je úplne legitímny a si myslím, že v podstate, keď pán Petrovčik ho 
nestiahne, tak by bolo treba rokovať o oboch a neviem, to snáď právne oddelenie povie, že 
ktorý je prechodný, ktorý bude mať najviac hlasov, ale taká poznámka aj k rokovaciemu 
poriadku, keďže ten materiál nebol doručený všetkým poslancom v predstihu a podľa 
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rokovacieho poriadku má byť prečítaný obsah zmien a pán Petrovčik si vyčerpal dva 
diskusné príspevky. Neviem, kedy ho chce predniesť. Celý ho predniesol?  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Tiež na predrečníka. V podstate, už 

kolega Djordjevič vyčerpal zhruba všetko, čo som chcel povedať, ale aspoň podľa môjho 
osobného názoru, neviem, kolega kontrolór možno to opraví, možno nie. V podstate je to 
samostatný návrh, o ktorom sa bude hlasovať vlastne v poradí v takom, ako bol predložený, 
ale tiež nemám, neregistrujem, že by bol celý prednesený tak, ako by mal byť prednesený. 
Takže len to som chcel k tomu. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Zo strany starostov, nech sa páči. 
 
p. Beer, starosta MČ Košice - Myslava: Dobrý deň prajem, ďakujem za slovo. František Beer, 

starosta mestskej časti Myslava. Ja by som chcel len upriamiť pozornosť na to, že pred 
dvoma dňami zasadala rada starostov, ktorá odporučila mestskému zastupiteľstvu v 
Košiciach prerokovať a schváliť zmenu prerozdelenia podielových daní, preto by som chcel 
poprosiť pani predsedníčku Kovačevičovú, aby tento návrh prezentovala aj mestskému 
zastupiteľstvu. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Petrovčik s faktickou, nech sa páči. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Chcem len povedať, že milí kolegovia, 

nehľadajte jak kľudne spôsoby ako vyblokovať tento návrh, ako môžeme sa o tom baviť. Ja 
len chcem povedať, že tento návrh, hovoríme o 30 tisíc eur, v eurách. Prosím vás, všetci 
dobre viete, že naša mestská časť a mestská časť Šaca, im bolo spolu odobratých 434 Eur 
na prevádzku materských škôlok. Tak akože prepáčte, tak ma nenúťte podať ešte aj tento 
pozmeňovák na túto sumu, lebo vážne človek, aj tu sme sa bavili s mestskou časťou Šaca. 
Obrovská suma nám bola vzaná, odobratá a vyslovene budeme musieť z našich financií to 
potiahnuť a to som zvedavý, ako sa to podarí. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Chcel by zareagovať k tejto otázke pán riaditeľ 

magistrátu. Nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Musím na toto zareagovať, pretože som nerád, že do toho zaťahujeme 

materské škôlky. Je to nefér, keď sa povie, že mestské časti prišli o 400 tisíc, pretože 
povedzme si rovno, ako zriaďovatelia – mestské časti by mali prispieť na zákonné 
povinnosti, ktoré sú platové, odvodové a podobne sumou 900 000 na to, aby si riaditelia 
škôl, ktorých zriaďovateľom sú mestské časti splnili svoje zákonné povinnosti. Túto 
povinnosť za mestské časti, ktoré majú vo svojej zriaďovateľskej kompetencii tieto 
materské škôlky prebralo na seba mesto, takže preto je nefér povedať, že sme vám dali o 
400 000 menej. My sme dali 900 000 na základný chod týchto materských škôlok to, čo 
mal spraviť zriaďovateľ. Takže samozrejme, môžeme spraviť to, že 900 000 dajú 
zriaďovatelia a 400 000 doplatí mesto. Toto by bol pre mesto väčší deal. Takže poprosím, 
naozaj neťahajme do toho, mesto spravilo maximum, aby tieto škôlky mohli ďalej 
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fungovať, aby rodičia nepocítili zásahy vlády, ktorá spravila a nedofinancovala 
kompetencie a pomohli sme v maximálnej možnej miere týmto vybraným mestským 
častiam, ale naozaj rozpočet mesta nie je bezodný, nie sme schopní vygenerovať ďalšie 
peniaze, ale spravili sme maximum, aby sme udržali prevádzku týchto materských škôlok, 
aby sme vám pomohli s ich chodom. A tu na naozaj suplujeme kompetencie zriaďovateľov. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. S faktickými pán poslanec Petrovčik, nech sa 

páči.  
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán námestník. Pán riaditeľ, tento škrt 

alebo, keď hovoríte, že to nie je škrt, tak to nazvime, že nie je tam ten zákonný nárast, ktorý 
má byť na prevádzkovanie materských škôlok. Je to ledva táto suma, ktorú dávate 
mestským častiam Šaca a Staré mesto, ledva postačuje na vykrytie mzdových nárokov, čiže 
na osobné výdavky. Na ostatné prevádzkové, dobre, má ísť z rozpočtu mestskej časti. V 
poriadku, keď hovoríme o deale, tak ako asi to, keď to beriete takže to nie je dobrý deal, tak 
okej, len potom neviem, či bude dobrý deal, lebo moji miestni poslanci, predpokladám, sa 
k tomu dosť postavia zodpovedne a najbližší mesiac, do dvoch, odsúhlasia, predpokladám, 
lebo nebudú vytvárať dieru v rozpočte, tak isto ani v mestskej časti a bude realita 
v septembri, že mestu pribudne sedem škôlok. Takže bohužiaľ. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som tak isto dúfal, že téma materských škôlok 

sa tu už neotvorí, vyriešili sme to na komisii školstva, snažil som sa to vysvetliť. Ja len pre 
predstavu, tak ako mestská časť Staré mesto prišla s nejakou požiadavkou, s návrhom 
rozpočtu, čo chce od mesta, na čo samozrejme zákonný nárok nemá, je to dobrá vôľa 
mesta, tak keby sme to percentuálne vyjadrili, že aj všetky naše, nami zriaďované školy 
prišli na prejednávanie rozpočtu s nejakým rozpočtom. Určite nedostali 100 % svojich 
požiadaviek, tak jednoducho nejaké percentá sa museli škrtať aj našim školám, aj nami 
nezriaďovaným v mestskej časti Staré Mesto. A čo sa týka toho odovzdania škôlok. Ono to 
nie je tak, že mestská časť odovzdá školy, škôlky v prípade, že nebude vedieť financovať, 
mestu. Ona môže zrušiť, dať návrh na vyradenie škôlok zo siete škôl, aký bude ďalší 
postup, či ich mesto prevezme, neprevezme, to je záležitosť možno roka, dvoch rokov, ale 
verím, že k tomu nedôjde.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ďakujem pánovi poslancovi a predsedovi 

komisie školstva. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Poprosím, ak by som mala dlhší vstup naraz, tak 6 minút. Čiže 

chcela by som sa ešte vrátiť k tým škrtom v rozpočte, keďže trebalo dospieť k nejakým 
číslam, nejakým záverom a teda aby sa mestským častiam na podielových daniach neškrtlo 
4 percentá. Nejakou všeobecnou dohodou a záverom bolo, že mestské časti, aby hospodárili 
s rovnakými finančnými prostriedkami +3,85 %. To bol návrh pána, pozmeňovák pána 
Lörinca, ktorý dal myslím, že v septembri a tým mestským častiam boli dofinancované 
podielové dane k 31. 12. Čiže oproti roku 22, čo bol pôvodný návrh, + tých 3,85, čiže aby 
mestské časti neprišli o finančné prostriedky, teda nejaký iný kľúč alebo neviem čo, k 
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nejakému záveru sme neprišli a s tým, že mestské časti dostanú finančné prostriedky ešte za 
Ukrajinu, aby sa neškrtalo tie 4 percentá, samozrejme, nie všetky mestské časti, malé 
mestské časti majú taký objem finančných prostriedkov za Ukrajinu, čiže vlastne došlo k 
všeobecnej dohode, že malé mestské časti budú ešte dofinancované. V súčasnosti myslím 
si, že minimálne KVP-čko už schválilo 10 % v miestnom zastupiteľstve. Ďalšie mestské 
časti majú naplánované zastupiteľstvá. Ja mám 18. mája, kde tiež predložíme návrh 
minimálne v sume 10 % peňazí poukázať mestu. Pani Súkenníková spomínala pred 
chvíľočkou, tiež vlastne predloží zastupiteľstvu 10 %. Takto vlastne by sme vedeli vytvoriť 
určitý fond a na dofinancovanie malých mestských častí a urobiť programovú zmenu 
minimálne piatim mestským častiam, ktoré vlastne nemajú ani transfer 40 000 a finančné 
prostriedky, teda za Ukrajinu, sú menšie. Čiže aj pri skladbe rozpočtu, teda sme napočítali, 
že teda, aby bolo udržateľné, pretože miera inflácie sa dotýka mestských častí, valorizácia 
platov, čiže minimálne na rok, úroveň roka 22 ku koncu pre všetky mestské časti s tým, že 
v utorok na rade starostov bol na poslednú chvíľu doručený pozmeňujúci návrh. Ja som 
videla o pol jednej na počítači, nejakým tým číslam som ani nestihla venovať pozornosť, 
teda ako je to tam zase prepočítané a na finančnej komisii tento pozmeňujúci návrh, ktorý 
potom prednesie aj návrhová komisia, neprešiel. Samozrejme na rade starostov prešiel, 
keďže 14 malých mestských častí vždy prevalcuje to rozhodnutie, to je, to je tak, ale to na 
veci nič nemení, pretože bolo povedané, že malé mestské časti budú dofinancované pri 
ďalšej programovej zmene. Uvidíme koľko finančných prostriedkov sa naskladá z peňazí 
na Ukrajinu a už je dobrým signálom, že KVP-čko ako prvá mestská časť ukázalo mieru 
solidarity a takisto ďalšie mestské časti verím, že sa pridajú a ten badžet sa naskladá. Ja 
som povedala, že 6 minút.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa, to je druhý príspevok už. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Už druhý? 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Áno. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobre, čiže... 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ospravedlňujem sa.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Návrhová komisia vlastne prednesie potom ten pozmeňujúci 

návrh. Hovorím, že finančnou komisiou neprešiel a nech si každý potom urobí závery, teda 
nie je doporučené a tak ďalej. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ďakujem. Opäť pán starosta Nigut z rady 

starostov. 
 
p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Zostávam 

v úžase, pani starostka. Pani predsedníčka rady starostov, aké o polnoci, aké, veď rada 
starostov bola v utorok. Nie, nie, o pol jednej, ale dostala si to na stôl, dva dni prešli, 
kľudne mohli byť poslanci informovaní. A okrem toho, nie je rozdiel v rozpočte, páni 
poslanci, je to iba prerozdelenie v tabuľke medzi mestskými časťami. Uvedomte si, že malé 
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mestské časti prišli medziročne o dvesto obyvateľov. Veľké o desaťtisíc. Takže čo je 
spravodlivé, komu treba zobrať? A komu teba pridať, keď už hovoríme o spravodlivosti? 
Ako treba sa nad tým zamyslieť, že kde treba dofinancovať a kde netreba dofinancovať. 
A ešte čo sa týka prerozdelenia. Uvažujete o tom, že pán primátor nebude môcť presúvať 
medzi položkami. Kto dá garanciu toho, že tie naše schválené peniaze, ktoré budú, dostanú 
starostovia malých mestských častí, lebo... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán starosta.  
 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem pekne. Potom.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Myslím si, že to bol verejný záväzok viacerých v utorok, 

keď sa tá dohoda tvorila, ale ako sledujem túto diskusiu, mnohé dohody sa povedia a o 2 
dni už neplatia. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel dať 

divákom a plénu len do pozornosti, že to zlé KVP, ktoré si tu mnohí poslanci berú do úst, 
tak je jediná mestská časť, ktorá v termíne, ako bolo dohodnuté, do piateho zvolalo 
mimoriadne zastupiteľstvo a schválilo síce 10 %, niekto si povie, že je to málo, ale podelili 
sme sa, lebo chápeme, že situácia je ťažká a je to v našom ponímaní 36 tisíc. Čo u mňa na 
mestskej časti sú obrovské peniaze, lebo to sú, to je jedno kvalitné detské ihrisko alebo 
športovisko pre mňa. A spravili sme to. A aj poslanci si znížili platy, čiže šetríme a snažíme 
sa. Chcem touto cestou vyzvať aj ostatných, lebo tu sú niektoré mestské časti, ktoré akože 
majú veľmi dobré vzťahy, ale keď príde na delenie, tak zrazu nedajú tie peniaze. Tak bol by 
som rád, aby buď všetci, alebo nikto. Aby tá solidarita bola taká, aká má byť. A pánovi 
starostovi. Nastala tam taká zmena, či berieme počet obyvateľov z roku 2021 alebo 2022, 
ako sa počítali podielové dane. Ak otvoríme prerozdelenie financií medzi mestské časti, tak 
tu budeme do rána. To garantujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Myslím si, že o solidarite a dohode by nás 

mohli učiť predstavitelia mesta Bratislava, mestských častí Bratislava, kde rozdelenie bolo 
50 na 50. Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán námestník. Samozrejme, že súhlasím s pánom 

poslancom Lörincom, že mohli by sme tu sedieť do rána, keby sme prerozdeľovali, lebo 
všetky mestské časti sú špecifické. Niektoré majú zeleň, niektoré nemajú, niektoré majú 
kilometre živých plotov a niektoré majú ihriska celomestského významu. Kedysi Staré 
mesto malo športovisko celého významu, kde dostávalo od mesta 200.000 Eur. Čo sa týka 
toho úbytku obyvateľov, súhlasím s tým názorom, ktorý bol prezentovaný a ďalšie, lebo je 
to jednoducho fakt, je trend práveže ľudí, ktorí si žijú trochu nad pomery chodiť bývať do 
rodinných domov. A keď sme pri tých rodinných domoch, tak majú absolútne 
neporovnateľnú výmeru štvorákov, ktorým vlastne prispievajú prostredníctvom daní z 
nehnuteľnosti do mestského rozpočtu a vlastne tým, že budeme sa my, lebo väčšinou sú tu 
poslanci veľkých mestských častí v tomto pléne, lebo títo ľudia vzhľadom na počet 
obyvateľov sa jednoducho teoreticky ani nemajú šancu na pár výnimiek dostať do 
mestského zastupiteľstva a keď sa k nim takto budeme správať a oni sú tak pekne aj 
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geograficky okolo toho centra, okolo tých ôsmich veľkých mestských častí, tak ich budeme 
len motivovať k tomu, aby sa nejakou formou referenda alebo v národnej rade požiadali o 
pomoc a robili všetko pre to, aby sa od mesta Košice odtrhli a hospodárili pre seba 
výhodnejšie a pokojnejšie. Takže pokiaľ pán Krcho, neviem, či budeš predkladať toto. Čiže 
keď sa tu nemá kto týchto starostov alebo týchto mestských častiach a teda je to dopad aj 
na obyvateľov, zastať, tak budem predkladať návrh po diskusii s pánom Lörincom nie 
v tomto bode, ale mi urobil výklad k rokovaciemu poriadku, že informujem, že predkladám 
dopredu tabuľku prerozdelenia, ktorá nemá vplyv na rozpočet, na vstupy a výstupy čísel 
a nech sa dá o nej hlasovať, veď žijeme v demokracii predsa a nech tí starostovia vidia na 
vlastné oči, ako im kto dopraje. Čiže ono tak ako bolo hlasovanie o mne a o predstavenstve 
z DPMK a v mnohom mi otvorilo oči, tak aj im sa trošku tie vzťahy očistia a aby, no, 
nebudem o tom ďalej. Idem dopredu s návrhom, ktorý podľa rokovacieho poriadku v celom 
rozsahu komisia prečíta. Ja mám na to právo tak, ako má na to právo pán Petrovčik. V 
podstate, čo si tu klameme, každý tu obhajuje nejaké záujmy, samozrejme, v prvom rade 
záujmy občana. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec v prvom rade by sme mali tu 

sediaci poslanci obhajovať záujmy mesta Košice. Pán poslanec Babušík s faktickou na pána 
Djordjeviča.  

 
p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja by som chcel reagovať ešte na vás 

pán námestník. Úplne v skratke. Toľko omieľaná Bratislava a má v štatúte zapracované 
dane, percentuálne rozdelenie. Čiže si myslím, že by sme sa mali začať zaoberať aj touto 
myšlienkou, aby bolo presne stanovené percentuálne rozdelenie podielových daní pre 
mestské časti. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Áno, obidvaja sedíme v komisii, ktorá sa touto témou 

zaoberá. Pán poslanec Lörinc s procedurálnym návrhom. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Prednesiem procedurálny návrh, len pár slov k tomuto, lebo ja som jeden 

z tých, ktorý má obrovský problém s tým, ako je zostavený rozpočet, ale na druhej strane si 
uvedomujem, že to, čo sa predvádzalo posledné mesiace bol nejaký politický tlak, ale je to 
maximálne efektívne. Čiže kolegovia, ak sa aj spravili nejaké dohody a teraz sú 
porušované, proste už schváľme ten rozpočet, lebo čakajú na to organizácie a potom sú 
úpravy rozpočtu a rôzne iné veci, ktoré môžeme prijať. Čiže procedurálny návrh znie, 
prosím, ukončime teraz diskusiu, poďme na hlasovanie o rozpočte a všetko to iné, čo tu 
teraz znie, tak môžeme sa baviť potom. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec ukončiť diskusiu alebo aby dobehla. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Tí, ktorí sú prihlásení dobehnú bez možnosti ďalších faktických 

poznámok.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dobre. Chcem ešte oznámiť, lebo pán riaditeľ sa nevie 

prihlásiť. Čiže na záver ešte pán riaditeľ by chcel s krátkym príspevkom. Ďakujem. Čiže 
prihlásení plus pán riaditeľa Magistrátu mesta Košice, ostatní sa nemôžu prihlasovať ani 
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s príspevkami, ani s faktickými. Nech sa páči, hlasujeme o tomto procedurálnom návrhu. 
 
Hlasovanie č. 3 - za: 31 + 1 (Zemková), proti: 0, zdržali sa: 2. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Aj pani Zemková, ste svietila na zeleno. Či? Ak nie, pani 

Zemková, ako za, tak poprosíme uviesť do záznamu pre technikov. Čiže pokračujeme 
v diskusii. Ešte sa stihli prihlásiť kolegovia od starostov, na záver ešte pán riaditeľ. Najprv 
faktické poznámky dobehnú. Pán Petrovčik a pán Krcho. 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Chcel som len vlastne v krátkosti ešte 

doplniť v rámci tej spravodlivosti, samozrejme, čo vravel aj môj predrečník. Áno, je 
pravda, že počet obyvateľov pribúda v malých mestských častiach, ubúda vo veľkých, 
takže ozaj to je fakt, ktorý treba brať na vedomie a k tomu prispôsobiť všetky tieto ostatné 
výpočty. A chcem upozorniť ešte na jeden dôležitý výpočet, ale to bude, samozrejme, až na 
konci volebného obdobia aktuálne, aby sme to prerobili a pripravili. A to, že Mestská časť 
Košice – Staré mesto, jej ubudlo oveľa alebo percentuálne menej alebo čo sa týka 
v absolútnom vyjadrení počet obyvateľov ako mestskej časti Západ a mestská časť Západ 
by mala ísť podľa môjho názoru, keď sme spravodliví zo siedmych na šesť poslancov 
v mestskom zastupiteľstve a Staré mesto z troch na štyri. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec, ale to sa určuje na konci 

volebného obdobia pre budúce volebné obdobie, nie teraz. Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Reagujem na predrečníka 

pána poslanca Djordjeviča, sa pýtal. Sú mi jasné všetky fakty, ktoré predniesol aj pán Nigut 
v tejto tabuľkovej podobe. Čo sa týka prerozdelenia tých podielových daní medzi mestské 
časti, kde finančná suma, celková suma nezaťaží rozpočet. Osvojil som si návrh, ktorý 
vypracovala mestská časť Krásna, predložil som to, stotožňujem sa s ním a chcem povedať, 
že toto prerozdelenie, ja si myslím, že môže byť ešte lepšie, nie jak to, ktoré bolo 
spracované v poslednom týždni a preto tento návrh ako pozmeňujúci nedávame teraz, ale 
pripraví sa lepší na najbližšie rokovanie mestského zastupiteľstva. Čo to týka prerozdelenia 
finančných prostriedkov, aby veľké mestské časti, respektíve malé mestské časti 
nedoplácali na veľké mestské časti, čiže preto tento návrh nie je teraz predložený ako 
pozmeňovák, ale bude pripravená zmena rozpočtu v júnovom zastupiteľstve, kde tieto 
finančné prostriedky budeme chcieť prerozdeliť možno férovejšie. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. V diskusii pán Lasky, poslanec. Nech sa páči. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Som rád, že je rozprava ukončená, ale zopár 

faktov pred hlasovaním pre kolegov alebo pre občanov mesta Košíc. Ako člen finančnej 
komisie som sa zúčastnil skutočne na skoro všetkých finančných komisiách, kde tento 
rozpočet sa rodil veľmi ťažko, lebo ako si uvedomujeme, bolo to niekoľkokrát povedané, je 
po ťažkej ekonomickej kríze na Slovensku, v celej Európe alebo vo svete. Takže sa rodil 
ťažko. Za tento rozpočet, samozrejme, zahlasujem. Dostali sme všetky informácie na 
finančných komisiách, prišli všetci riaditelia, ktorí nám povedali svoje problémy, rodilo sa 
to veľmi ťažko, ale finančná komisia v závere odporúča tento rozpočet schváliť. Preto 
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prosím kolegov, aby sme to posunuli,  lebo fakt je aj ten, že je 27. apríla a inštitúcie, ktoré 
patria pod školy a inštitúcie, ktoré patria pod mesto Košice, nemôžu fungovať takto ďalej. 
Ťaháme ich dole. Dohoda bola jasná, že príde jeden pozmeňovací návrh pani starostky 
z Juhu, preto prosím aj pánov kolegov Matouška, aj pána Petrovčika, či tieto návrhy 
nestiahnu pred hlasovaním. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Skôr ako dám slovo ešte pánom starostom a pánovi 

riaditeľovi, nadviažem na slová pána poslanca Laskyho. Týka sa to aj malých mestských 
častí. Prosím, počúvajme sa navzájom. Chcel by som upriamiť pozornosť všetkých v tejto 
sále. Pred dvomi dňami sme urobili dohodu. Možno neboli v tejto dohode všetky malé 
mestské časti. Chcem potvrdiť, že tá dohoda znela, že sú ochotné veľké mestské časti, ktoré 
dostanú extra peniaze z eurofondov, z výzvy Fast Care, že prispejú, respektíve pošlú mestu 
Košice. Možno nie všetci, ale mnohí potvrdili, že áno. Sumu niekde okolo 10 %. Možno 
niekto 5, možno niekto 10. Čo vytvorí dostatočný balík. Predpokladáme, že balík možno 
300.000 Eur, ktoré následne, ak prídu na mesto Košice, si ich mesto Košice nenechá, ale 
ich prerozdelí tým mestským častiam, ktoré z tohto rozpočtu vyšli ako možno poškodené, 
ako možno nedofinancované, ako s nejakou krivdou. Táto dohoda existuje. Ja ju 
potvrdzujem. Otázka znie, či si sadneme na rade starostov a ten balík potom spoločne 
nastavíme tak, aby bol každý spokojný a už sa to urobí individuálne. Myslím si, že to patrí 
rade starostov, aby sme si následne povedali ako. To znamená, z týchto peňazí si mesto 
Košice nenechá nič, taká bola dohoda pred dvomi dňami smerom k malým mestským 
častiam počas zastupiteľstva, ktoré sme viedli. Zároveň vznikla dohoda tak, ako povedal 
pán poslanec Lasky, že bude jeden pozmeňovací návrh a žiaden iný. V prípade, že prejdú 
pozmeňováky ostatné, napríklad aj tých 0,5 percent. K tomu vystúpi aj pán riaditeľ a vám 
vysvetlí dôvody a problémy, ktoré z toho vzniknú. Znamená, že ja neviem zrazu vám tieto 
peniaze poslať a budeme musieť zvolať zastupiteľstvo, ale okej, je to férové, ale bude sa to 
inak, samozrejme, ťahať. Keď už som - keď už mám slovo, chcel by som ešte povedať, že 
za 5 rokov, kým som primátorom, som nikdy nezneužil svoju právomoc presunom peňazí. 
Nemáte tí, ktorí ste strašne proti mne a strašne ma nenávidíte, nemáte jeden argument, 
jeden jediný, čím sme poškodili alebo keby sme urobili nejaký presun, ktorý bol 
neoprávnený, také neexistuje, lebo si na to dávame veľký pozor a starostovia všetci, ktorí tu 
ste, i medzi poslancami mimo, mi dáte za pravdu, že najväčšie rozpočtové opatrenie sa 
vždy robí 31. decembra, pretože vtedy vidíte dáta, vtedy vidíte čísla, robíte to posledný deň. 
A my si nevieme predstaviť, ako túto rozpočtovú zmenu, ktorá sa robí vždy na konci dňa a 
robí ju i jedna veľká mestská časť, druhá, i tretia, štvrtá, i ôsma, i malé mestské časti vždy v 
posledný deň alebo predposledný deň, keď už majú všetky čísla na stole a ju urobia a to je 
vždycky tá najväčšia rozpočtová zmena. A to je potom naozaj veľmi zložité, aby sme to 
dokázali urobiť správne. Čiže toľko k týmto veciam. Verím, že kolegovia, starostovia 
malých mestských časti zoberú svoju prácu na vedomie v mieri a teda, že táto dohoda platí. 
Mnoho poslancov tu na mňa kýva, že platí. Tak verím, že to tak bude. Starostovia nech sa 
páči, máte slovo.  

 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: ...slovo. Ja som len na radu starostov na okraj. Z 19-

stich prítomných sa len traja zdržali. Takže to nebol len valec malých mestských častí, to 
tam boli aj kolegovia z veľkých mestských častí, ktorí súhlasili, takže len na takú obranu 
malých mestských častí a k tým prerozdeleniam tých peňazí. Viete, z MIRRI je sľúbených 



23 

 

pre Košice, pre košické mestské časti lepšie povedané a nie pre mesto, 6 a pol milióna, 6,6 
milióna eur. Hovoríte, že niektoré mestské časti už sľúbili 10 percent, ale stále je to iba 
holub na streche. Prvé kolo žiadostí skončilo 17.4., druhé kolo 17.5., či tie peniaze 
nakoniec budú poskytnuté vládou, to ešte nikto nevie. Ešte ich nikto nevidel, nikto ich 
nedostal na účet. Takže rozdeľovať niečo, čo je vo vzduchu. To už sme sa s tým stretli 
dávno, dávno, dávno, takže ako len toľko k tomu. Takže budeme radi, keď to bude realita 
a na dôvetok len. Poprosíme potom kolegov, prípadne aj médiá. Po skončení rokovania by 
som bol rád pozvať vás všetkých na taký malý brífing malých mestských častí a starostov. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Dovolím si zareagovať na pozmeňujúci návrh 

pána poslanca Matouška, pretože to je vlastne návrh, ktorý výrazne zasahuje do chodu 
magistrátu a každodenného fungovania. Mrzí ma, že takýto návrh neprešiel alebo nebol 
predložený na jednej z finančných komisií, ktorých sme mali niekoľko. Deväť, desať, teraz 
si nie som istý, áno, koľko ich bolo, respektíve, inom pracovnom stretnutí, kde by sme si to 
mohli vydiskutovať a mali by sme aj viacej času spolu s kolegami na prípravu podkladov 
tak, aby sme vedeli vlastne aj odborne, argumentačne to podložiť. Dovolili sme si s 
kolegami takú rýchlu reakciu, možno tam nebudú všetky veci, ale sú asi tie 
najpodstatnejšie. Tak ako pán primátor povedal, pán primátor, respektíve, mesto nikdy 
nezneužilo túto kompetenciu, tieto presuny za posledných 5 rokov alebo 4 roky, keď to tak 
zoberiem od roku 2019 sa hýbali vždy na úrovni 1,75 až po 3,85 %. 3,85 % to bolo práve v 
roku 22, čo súvisí práve s operatívnym reagovaním na investičné projekty, ktoré mesto 
malo rozbehnuté. Najväčším takým tým projektom je Slanecká cesta, kde operatívne 
musíme reagovať, ale zároveň treba si uvedomiť, že výrazné presuny sa dejú aj v rámci 
časti alebo sekcie školstva, kde naozaj operatívne sa zareaguje a presúvajú sa veci a kde v 
minulom roku sme museli reagovať práve na dofinancovanie zvýšených energetických a 
prevádzkových nákladov, ktoré sa týkali školstva. Aj z toho dôvodu chcem vás poprosiť, 
aby ste prehodnotili prípadnú podporu takéhoto uznesenia, pretože by to ochromilo 
fungovanie mesta, výrazne by to zasiahlo vlastne do každodenného fungovania, pretože 
tým, že sme sa snažili ten rozpočet nastaviť, išli sme naozaj škrtaním na krv pri 
jednotlivých položkách. Čiže jednotlivé položky napriek tomu, že mnohí nemáte ten pocit, 
ale nemajú žiadnu rezervu a ak chceme udržať tento rozpočet a fungovanie, budeme musieť 
operatívne reagovať a presúvať finančné prostriedky medzi jednotlivými položkami tak, 
aby sme operatívne zareagovali v priebehu roka na potreby. Takéto rozhodnutie bude mať 
výrazný zásah aj do procesu verejného obstarávania, pretože vlastne tam máme určitý 
badžet alebo respektíve pracujeme s určitou sumou a vzhľadom na pripravované procesy a 
obstarávania, kde sa naozaj hýbeme v sumách, ktoré nie sú len 100 tisícového, ale sú aj 
miliónové, tak vlastne tuná potrebujeme mať určitú voľnosť tak, aby sme dodržali pravidlá 
finančnej kontroly, ktorú pri každom obstarávaní musíme dodržať. Takým ďalším bodom a 
to už som spomenul je školstvo. Školstvo pracuje svojím spôsobom by som povedal 
zálohovo a na základe nejakých predikcií, ktoré sú potrebné, pri čom vlastne posledný 
štvrťrok roka je vyslovene o presunoch a prerozdelení, dofinancovaní jednotlivých 
objektov, zariadení, projektov, ktoré máme. Čiže vlastne neviem si predstaviť práve v tej 
záverečnej časti roka realizovať priebežné mestské zastupiteľstvá na týždennej báze, kde si 
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budeme dohadovať jednotlivé veci, respektíve, akým spôsobom. A poslednou záležitosťou, 
ktorú by som spomenul. Berme tak, že dneska sme na konci apríla, máme pred sebou reálne 
8 mesiacov, lebo dvanásty mesiac už nie je..., dvanásty mesiac je už o doťahovaní. Máme 
pred sebou 7 mesiacov, áno. Čiže ten proces týchto zmien na každých týchto bežných 
operáciách pri rozpočte, ktorý momentálne mesto má, by výrazne ochromil, tak ako mi tu 
na kolegovia pripravili tie podklady, čiže áno, bavme sa o kontrole, tú kontrolu my 
priebežne realizujeme, všetky rozpočtové zmeny sú zverejnené, sú k dispozícii a máte nad 
nimi kontrolu, ale ak máme zabezpečiť plnohodnotné fungovanie, operatívne fungovanie 
mesta, je nevyhnutné, aby sme mali k dispozícii určitý rámec možností operatívneho 
reagovania. OK, bavme sa o tej sume, ale tá požiadavka 0,5 % v tomto momente môžem 
povedať, že je ochromujúci bod mesta a týmto pádom ohrozíme ďalšie fungovanie mesta 
na každodennom zabezpečovaní kompetencií a úloh, ktoré mesto zabezpečuje. Poprosím, 
zvážte to a ďakujem za vaše správne rozhodnutie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja ešte dodám v roku 2014 táto zmena bola urobená 

na úrovni 6,67 %, v roku 2015 - 1,33, 2016 - 3,4, 2017 - 2,8, 2018 - 0,7, 2019 - 2,7, 2020 - 
1,75, 2021 - 2,7 a 2022, táto zmena bola urobená na úrovni 3,85 %. Ešte tu mám jeden 
oznam. V rámci návrhovej komisie, návrhová komisia od mesta obdržala jeden návrh, ktorý 
istým spôsobom je zmätočný a hovoril o tom, o prijatí úveru vo výške 3,8 milióna Eur na 
vyrovnanie rozpočtu mesta Košice. O tomto uznesení hlasovať nebudeme, pretože úver 3,5 
je zapracovaný v samotnom veľkom rozpočte. To znamená, v prípade, že prejde 
pozmeňovací návrh pani poslankyne Súkeníkovej alebo iné, tak vlastne automaticky 
hovoríme o úvere 3,8. Čiže toto uznesenie by zbytočne mohlo narobiť zmätok v rámci 
hlasovania, čiže o úvere 38 nehovoríme, pretože aj v textovej strane na strane 62 tieto úvery 
sú vysvetlené, spolu sú to úvery za 14,6. V prípade, že prejde pozmeňovací návrh pani 
Súkeníkovej alebo pána poslanca Petrovčika, tak je to na úrovni 14,9 milióna Eur. Hej, čiže 
len aby sme si rozumeli, že je to v poriadku, sme to cez právne oddelenie, sme si to prešli, 
aby nevznikol nejaký zmätok. Je 8 hodín 54 minút, o 9:00 bude hlasovanie rozpočtu. 
Ďakujem pekne. Takže máme 9 hodín, nech sa páči, prosím. Zaujmite svoje miesta na 
rokovanie. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, prosím, prezentujte sa. Ak ste sa ešte 
neprezentovali, prosím, urobte tak teraz. Ďakujem pekne. Prezentovaných je 32 poslancov 
mestského zastupiteľstva. Budeme pokračovať, diskusia bola uzavretá procedurálnym 
návrhom. Procedurálny návrh nikto nemá. To znamená, že môžeme postupne... pani 
poslankyňa Adamčíková má predsa nejaký procedurálny návrh. Okej. Ďakujem pekne. 
Diskusia je uzavretá. Chcel by som ešte na záver povedať, že rozpočet prešiel aj finančnou 
komisiou bez pozmeňujúcich návrhov a i napriek tomu pán predseda finančnej komisie dal 
procedurálny návrh z vlastnej iniciatívy. Ďakujem pekne, budeme v tejto chvíli hlasovať, 
poprosím návrhovú komisiu, aby postupne prezentovala pozmeňujúce návrhy a potom 
následne záverečné uznesenie.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Kolegyne, 

kolegovia, dovolím si urobiť takú malú rekapituláciu, aby sme mali prehľad, o čom budeme 
teraz hlasovať. Materiálom boli predložené dva návrhy s tým, že pán primátor vysvetlil, že 
ten o úvere hlasovať nebudeme, čiže máme jeden pôvodný návrh na rozpočet. Z dnešnej 
diskusie vyplynuli 4 návrhy. Prvý je od pána poslanca Matoušeka, ďalší je od pani 
poslankyne Súkeníkovej a ďalší je od pána Petrovčika a ten štvrtý bol od pána poslanca 
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Djordjeviča. Moja otázka je, či všetci traja, štyria, pardon, trvajú na tom, aby sa hlasovalo. 
Pokiaľ mám informáciu, pán Djordjevič svoj návrh v konečnom dôsledku stiahol, čiže 
ostávajú nám 3 návrhy. Súhlasí. Takže ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: ...Djordjevič. Áno, áno. Aha, pardon, takže máme tri. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže máme tri. Predložené tri a v poradí, 

v akom som ich prezentoval ich budeme predkladať a bude sa o nich hlasovať. Takže 
v prípade, tak to ešte môžeme upresniť. Návrh pani poslankyne Súkeníkovej a pána 
poslanca Petrovčika sú totožné, v podstate sa vylučujú, ak bude schválený návrh pani 
Súkeníkovej, o návrhu pána poslanca Petrovčika už nemá význam hlasovať. Nie, to nie je 
o tom, takže. Dobre. Takže pristúpime k predloženiu pozmeňujúceho návrhu číslo jedna od 
pána poslanca Matoušeka. Ten znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 
príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu návrhu uznesenia takto, v bode b) článok 
 3 nahrádzať 10 % hodnotou 0,5 %. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlasujeme o návrhu pána poslanca Matouška. 
 
Hlasovanie č. 4 -   za: 17, proti: 6, zdržali sa: 13 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Pokračujeme. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh pani poslankyne Súkeníkovej. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle § 4 ods. 2 Štatútu mesta Košice schvaľuje: k 
návrhu programového rozpočtu mesta Košice na roky 2023 - 2025, v časti schvaľuje v bode 
1 programový rozpočet mesta Košice na rok 2023, príjmy celkom +300 000 finančné 
operácie príjmové, +300 000 nový bankový úver, +300 000 výdavky celkom, +300 000 
bežné výdavky. Program 1, sociálne mesto, podprogram 3, sociálne poradenstvo 
a prevencie, aktivita 4 Košice a mesto dobrovoľníctva, dotačná schéma +10 000, program 
2, mesto kultúry a športu, podprogram 1, systém podpory rozvoja kultúry v meste, aktivity 
1, dotácie VZN číslo 190 +10 000 pre subjekt Castellum Cassovia o. z. za účelom podpory 
verejnoprospešnej činnosti a prezentácie národnej kultúrnej pamiatky Košického hradu a 
jeho prevádzky. Program 2, mesto kultúry a športu, podprogram 3, kultúrno spoločenské 
podujatia, aktivita 5, významné spoločenské kultúrne a športové udalosti +5000. Program 
2, mesto kultúry a športu, podprogram 10, zlepšenie zdravia cez aktívny oddych, aktivita 1, 
fond zdravia mesta Košice +35 000. V časti kapitálové výdavky, program 2, mesto kultúry 
a športu, podprogram 10, zlepšenie zdravia cez aktívny oddych, aktivita 2, Športovo 
zábavný areál ulica Alejová, prekrytie strechy ľadovej plochy +240 000. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, hlasujeme o pozmeňovacom návrhu pani 

poslankyne Súkeníkovej. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 5 -   za: 29, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Takže bude i strecha. Blahoželám. Nech sa 

páči. 
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p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem. Čiže o návrhu číslo 3 tým pádom 

hlasovať nebudeme. Pristúpime ku hlasovaniu o pôvodnom návrhu na uznesenie pre 
schválenie rozpočtu na rok 23. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Poďte na to! 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

§ 4 ods. 2 Štatútu mesta Košice a) schvaľuje programový rozpočet mesta Košice na rok 
2023 podľa predloženého návrhu, b) splnomocňuje primátora mesta Košice podľa 
predloženého návrhu, c) berie na vedomie programový rozpočet mesta Košice na roky 24 
a 25. Súčasťou tohto uznesenia je tabuľková časť programového rozpočtu mesta Košice na 
rok 23 a programového rozpočtu mesta Košice na roky 24 a 25. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Hlasujeme o návrhu rozpočtu, v znení pozmeňujúceho 

návrhu.  
 
Hlasovanie č. 6 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Záver rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené pani poslankyne, páni poslanci, dostávame sa k poslednému 

bodu. Vážené pani poslankyne, páni poslanci program IX. zasadnutia mestského 
zastupiteľstva sme vyčerpali.  
 
Prijmite srdečné pozvanie slávnostného programu Dňa mesta Košice, v nedeľu 7. mája 
2023, ktorý začína už o 10:30 výnimočne tým, že 7. máj pripadne na nedeľu slávnostnou 
svätou omšou s prosbami a modlitbami za mesto Košice, o 11:45 v sprievode rytierov sa 
presunieme pred historickú radnicu, vztýčime vlajku a o 13:00 začne slávnostný ceremoniál 
udeľovania verejných ocenení mesta Košice. O 19:00 je naplánovaný galaprogram Dňa 
mesta Košice. 
 
Zároveň vás chcem poprosiť, ak ste pozabudli, blíži sa koniec apríla je potrebné podať 
daňové a majetkové priznania, ktoré vám vyplývajú z vašej verejnej funkcie. Prosím 
urobme tak, aby sme nemuseli následne sa tým zapodievať. Prajem vám pekný pracovný 
deň a všetko dobré, ďakujem ešte raz. 
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Primátor mesta Košice Jaroslav Polaček skonštatoval, že program mimoriadneho 
zasadnutia sa vyčerpal. 

Vyhlásil IX. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené. 
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